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Dane osobowe 

PROTOKÓŁ NR 107/2024 

z CVII SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej w dniu 31 stycznia 2024r. 

 

CVII sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

 

Linki do nagrania: 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/45617/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-cvii-

w-dniu-31-stycznia-2024-godz-1430.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie CVII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 14: 34 otworzyła 

CVII sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie z obrad będzie udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. Ponadto poinformowała 

o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów o ochronie danych 

osobowych. Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja 

stwierdziła prawomocność obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Obecni radni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran 

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Jan Jarosz (obecny od godz. 14:41) 

7. Teresa Jędral 

8. Wojciech Kochański 

9. Szymon Krupa 

10. Czesława Iwona Książek 

11. Beata Mika 

12. Bożena Molak (obecna od godz.14:38) 

13. Zenon Nadstawny 
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14. Beata Polaczyńska 

15. Andrzej Posiewka 

16. Jakub Rącz 

17. Jan Rokita 

18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Urszula Wroniewicz 

21. Rozalia Zdulska 

 

W załączeniu do protokołu: 

- lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1; 

- lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2; 

- lista obecności gości załącznik nr 3. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa uczciła minutą ciszy pamięć zmarłego 

Śp. Luciana Jakubika radnego Rady Miejskiej w latach 1998-2002r. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa powitała: Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego, Wiceburmistrza Mateusza Baja, Skarbnika gminy 

Ewę Sobiepanek, przybyłych sołtysów, pracowników urzędu oraz wszystkich mieszkańców.  

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek 

obrad uzupełniony w trybie art.20 ust.5 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym o punkt 4.1, 4.2 i 4.3 

1. Otwarcie CVII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Projekt stanowiska w sprawie poparcia Ministerstwa Spraw Zagranicznych 

Rzeczypospolitej Polskiej w dążeniu do uzyskania reparacji, odszkodowań i 

zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji (punkt zdjęty z porządku obrad) 

4.1. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków i 

trybu przyznawania zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie oraz ustalenie 

zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w formie pomocy 
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rzeczowej, zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz 

celowych. 

4.2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także 

trybu ich pobierania. 

4.3. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za udzielenie wsparcia w postaci schronienia w schroniskach dla osób 

bezdomnych i schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi oraz 

mieszkaniach treningowych lub wspomaganych 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – teren 

pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria cz. II. 

7. Projekt uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego w sprawie Chojnowskiego Parku Krajobrazowego. 

8. Rozstrzygnięcie Rady Miejskiej Góry Kalwarii o sposobie rozpatrzenia 

nieuwzględnionych przez burmistrza uwag wniesionych do wyłożonego do 

publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Tomice cz.I. 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego zasady i tryb udzielania 

dotacji celowych na dofinansowanie z budżetu Gminy Góra Kalwaria przedsięwzięć z 

zakresu ochrony środowiska do wymiany źródeł ciepła w budynkach jednorodzinnych i 

wielorodzinnych na korzystniejsze z punktu widzenia kryterium sprawności 

energetycznej oraz kryterium ekologicznego w ramach działań Gminy Góra Kalwaria 

skoncentrowanych wokół przedsięwzięć na rzecz poprawy jakości powietrza. 

10. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za 

inkaso. 

11. Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji informacji 

o kandydatach na ławników. 

12. Projekt uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej. 

14. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Burmistrza 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 
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15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

16. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

17. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z CV sesji Rady Miejskiej z dnia 29.11.2023 r. oraz 

CVI sesji Rady Miejskiej z dnia 20.12.2023 r. 

18. Sprawy różne: 

a. pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b. pytania radnych i odpowiedzi, 

c. wolne wnioski, 

d. informacje. 

19. Zamknięcie CVII sesji Rady Miejskiej. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 

wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w sprawie uzupełnienia porządku obrad 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż Komisja Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Publicznego, Komisja Finansów i Rozwoju oraz Komisja Oświaty, Kultury i 

Pomocy Społecznej na posiedzeniach komisji wystąpiły z wnioskiem o zdjęcie z porządku 

obrad pkt. 4 „Projekt stanowiska w sprawie poparcia Ministerstwa Spraw Zagranicznych 

Rzeczypospolitej Polskiej w dążeniu do uzyskania reparacji, odszkodowań i 

zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji”, nastąpienie przedstawiła uzasadnienie do wniosku.  

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji oraz propozycji zmian w porządku obrad 

przewodnicząca przystąpiła do głosowania nad wnioskiem. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad punktu 4 "Projekt stanowiska w 

sprawie poparcia Ministerstwa Spraw Zagranicznych Rzeczypospolitej Polskiej w dążeniu 

do uzyskania reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska 

poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 
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Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

PRZECIW (5) 

Monika Bolek, Bożena Molak, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Teresa Jędral 

 

Rada Miejska uwzględniła wniosek, punkt 4 został zdjęty z porządku obrad. 

 

Punkt 3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie 

od 21 grudnia 2023 r. do 31 stycznia 2024 r. 

 

I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
Dot.: 

1. ORG.0050.269.2023 20.12.2023 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych 

Gminy Góra Kalwaria na 2023 rok 

2. ORG.0050.270.2023 20.12.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków 

z Funduszu Pomocy w ramach pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa w 2023 roku 

3. ORG.0050.271.2023 20.12.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla środków pochodzących z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 2023 rok 

4. ORG.0050.272.2023 22.12.2023 
w sprawie Regulaminu Programu korzyści dla 

mieszkańców "Moja Dobra Karta" 

5. ORG.0050.273.2023 28.12.2023 w sprawie zmian w budżecie 

6. ORG.0050.274.2023 28.12.2023 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych 

Gminy Góra Kalwaria na 2023 rok 

7. ORG.0050.275.2023 28.12.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków 

z Funduszu Pomocy w ramach pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa w 2023 roku 
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8. ORG.0050.276.2023 28.12.2023 

w sprawie wskazania miejsca wypełniania 

obowiązku szkolnego uczniom klasy pierwszej, 

drugiej i trzeciej Szkoły Podstawowej im. 

Kazimierza Górskiego w Czaplinku 

9. ORG.0050.277.2023 28.12.2023 

w sprawie określenia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego i ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania na 

doskonalenie zawodowe nauczycieli oraz 

specjalności i form kształcenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane w 2024 r. 

10. ORG.0050.278.2023 28.12.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie 

przeprowadzenia kontroli zbiorników 

bezodpływowych oraz przydomowych 

oczyszczalni ścieków na nieruchomościach 

położonych na terenie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

11. ORG.0050.1.2024 01.01.2024 
w sprawie ustalenia dodatkowych dni wolnych od 

pracy w 2024 roku 

12. ORG.0050.2.2024 03.01.2024 

w sprawie przekazania informacji o ostatecznych 

kwotach dochodów i wydatków na rok budżetowy 

2024 oraz ustalenia planu finansowego Urzędu 

Miasta i Gminy 

13. ORG.0050.3.2024 03.01.2024 

w sprawie planu finansowego zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminie odrębnymi ustawami na 2024 

rok 

14. ORG.0050.4.2024 05.01.2024 
w sprawie ogłoszenia I otwartego konkursu ofert 

na dofinansowanie zadania publicznego w 2024 r. 

15. ORG.0050.5.2024 05.01.2024 

w sprawie ustalenia terminów i zasad organizacji 

dyżuru wakacyjnego dla publicznych przedszkoli 

oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Góra 

Kalwaria w roku szkolnym 2023/2024 

16. ORG.0050.6.2024 09.01.2024 

w sprawie określenia maksymalnego miesięcznego 

wynagrodzenia dla kierowników i zastępców 

gminnych jednostek budżetowych  

17. ORG.0050.7.2024 09.01.2024 

w sprawie wyznaczenia do pełnienia nieetatowej 

funkcji Inspektora Ochrony Danych w Urzędzie 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria 
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18. ORG.0050.8.2024 11.01.2024 

w sprawie okresowej weryfikacji dochodów 

najemców lokali mieszkaniowych wchodzących w 

skład mieszkaniowego zasobu gminy Góra 

Kalwaria 

19. ORG.0050.9.2024 12.01.2024 

w sprawie ustalenia harmonogramu czynności w 

postępowaniu rekrutacyjnym oraz postępowaniu 

uzupełniającym na rok szkolny 2024/2025 dla 

publicznych przedszkoli oraz oddziałów 

przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych 

20. ORG.0050.10.2024 15.01.2024 

w sprawie ustalenia podstawowej kwoty dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form 

wychowania przedszkolnego 

21. ORG.0050.11.2024 15.01.2024 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego 

w ramach zadania pod nazwą "Budowa 

monitoringu miejskiego". 

22. ORG.0050.12.2024 26.01.2024 

w sprawie ustalenia czynności w postępowaniu 

rekrutacyjnym na rok szkolny 2024/2025 do klas 

pierwszych w publicznych szkołach podstawowych 

dla uczniów niezamieszkałych w obwodzie szkoły 

23. ORG.0050.13.2024 26.01.2024 

w sprawie powołania konkursu na stanowisko 

dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w 

Górze Kalwarii 

24. ORG.0050.14.2024 26.01.2024 

w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko 

dyrektora Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w 

Kątach 

25. ORG.0050.15.2024 26.01.2024 

w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko 

dyrektora Przedszkola Samorządowego w 

Baniosze 

26. ORG.0050.16.2024 26.01.2024 

w sprawie powołania Komisji rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze – referenta ds. planowania 

przestrzennego 

 

II. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

Tydzień 51 (21.12-24.12) 

- udział w gminnym spotkaniu opłatkowym 

Tydzień 52 (25.12-31.12) 
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- udział w posiedzeniu zarządu Lokalnej Grupy Działania „Perły Mazowsza” 

- spotkanie z przedstawicielami PKS Grójec w sprawie porozumienia dotyczącego 

transportu publicznego 

- udział w uroczystym wręczeniu mianowań na wyższe stopnie nauczycielskie 

 

Tydzień 1 (1.01-7.01) 

- udział w spotkaniu noworocznym z mieszkańcami miasta i gminy Góra Kalwaria 

- wizyta w przedszkolach gminnych, prezentacja książki dla dzieci „Stefanka podróże po 

Górze” 

- spotkanie z firmą Remondis, odbierającą odpady komunalne z terenu gminy 

- spotkanie z panem Z.B. w sprawie upamiętnienia Batalionu AK „Pięść”  

Tydzień 2 (8.01-14.01) 

- spotkanie z przedstawicielem Stajni Chojnów w sprawie budowy drogi gminnej 

- spotkanie z gminnymi ekodoradcami oraz dyrektorem Administracji Budynków 

Komunalnych w sprawie programu Ciepłe Mieszkanie 

- spotkanie z mieszkańcami osiedla Rajska Osada w Kątach w sprawie problemów z 

odprowadzeniem wód 

- udział w konferencji dotyczącej rewitalizacji organizowanej przez Ministerstwo 

Funduszy i Polityki Regionalnej 

- wizyta w Urzędzie Miasta i Gminy klasy 0 i 1 ze Szkoły Podstawowej w Brześcach 

- udział w posiedzeniu Gminnej Rady Seniorów z okazji zakończenia II kadencji 

- udział w spotkaniu informacyjnym z Mieszkańcami dotyczącym budowy ścieżek 

rowerowych 

- spotkanie organizacyjne w sprawie rajdu Monte Calvaria 

- udział w balach studniówkowych Liceum Ogólnokształcącego oraz Zespołu Szkół 

Zawodowych w Górze Kalwarii 

Tydzień 3 (15.01-21.01) 

- spotkanie z przedstawicielami grupy motocyklowej w sprawie dzierżawy terenu  

- spotkanie z właścicielem działki znajdującej się w sąsiedztwie targowiska w sprawie 

zagospodarowania działki 

- udział w prezentacji firmy, która przeprowadzi nabór do Żłobka Miejskiego 

Tydzień 4 (22.01-28.01) 

- spotkanie ze służbami porządkowymi w sprawie organizacji 3. biegu WOŚP „Policz się 

z cukrzycą” 

- udział w wyborach sołtysa wsi Wólka Załęska 

- wizyta w Starostwie Powiatowym w Piasecznie w sprawie organizacji transportu dla 

osób niepełnosprawnych 

- spotkanie z przedstawicielami klubu motocyklowego Zryw MC Poland w sprawach 

bieżącej działalności 
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- spotkanie z przedstawicielem Związku Żołnierzy Wojska Polskiego w Górze Kalwarii w 

sprawie organizacji konferencji naukowej 

- spotkanie z nowo wybraną sołtys Wólki Załęskiej w sprawach bieżących 

- spotkanie z mieszkańcami gminy w sprawie obszaru Natura 2000 oraz ochrony Łąk 

Soleckich 

- spotkanie z przedstawicielami klubu sportowego Bicykl Piaseczno  

- udział w uroczystej zbiórce z okazji przejścia na emeryturę Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Piasecznie 

- udział w spotkaniu roboczym w OSP Czaplin 

- udział w 3. biegu WOŚP „Policz się z cukrzycą” 

Tydzień 3 (29.01-31.01) 

- udział w sesji Rady Miejskiej 

III. Inwestycje rozpoczęte 

- Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Leśnej w Cendrowicach - 

Wykonawca: P. E. ENERGO – SPEC S. J.  

Wartość robót – 23.001,00 zł 

Termin zakończenia – 15.11.2024 

- Budowa oświetlenia ul. Podleśnej w miejscowości Obręb 

Wykonawca: P. E. ENERGO – SPEC S. J. 

Wartość robót – 24.231,00 zł 

Termin zakończenia – 15.11.2024 

- Budowa oświetlenia ulicznego – ul. Sienkiewicza w Tomicach 

Wykonawca: P. E. ENERGO – SPEC S. J.  

Wartość robót – 23.124,00 zł 

Termin zakończenia – 15.11.2024 

- Budowa oświetlenia ulicznego – ul. Miła w Tomicach 

Wykonawca: P. E. ENERGO – SPEC S. J.i  

Wartość robót – 18.450,00 zł 

Termin zakończenia – 15.11.2024 

- Budowa oświetlenia ulicznego w ul. Willowej w Mikówcu 

Wykonawca: P. E. ENERGO – SPEC S. J. 

Wartość robót – 18.450,00 zł 

Termin zakończenia – 15.11.2024 

IV. Inwestycje zakończone 

- Rozbudowa budynku zaplecza sportowo-rekreacyjnego w Podłęczu 

- Budowa toru rowerowego oraz boiska do streetballu wraz infrastrukturą towarzyszącą 

- Budowa ulicy 1 KDL w Łubnej  

V. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 97 osób 

- Straż Miejska – 6 osób 
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- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 40 osób  

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury – 23 osoby 

- OSiR - 43 osoby  

- ABK – 23 osoby 

- ZGK – 86 osób 

 

Pytania do sprawozdania burmistrza z działań w okresie międzysesyjnym zgłosili: 

Radny W. Kochański poprosił o informację w sprawie: 

- spotkania z przedstawicielami PKS Grójec w sprawie porozumienia dotyczącego 

transportu publicznego, 

- spotkania z przedstawicielami grupy motocyklowej w sprawie dzierżawy terenu, 

- spotkania z właścicielem działki znajdującej się w sąsiedztwie targowiska w sprawie 

zagospodarowania działki (jakie ustalenia na nim zapadły)  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła o informację w sprawie: 

- wizyty w Starostwie Powiatowym w Piasecznie w sprawie organizacji transportu dla osób 

niepełnosprawnych 

Radna T. Jędral poprosiła o informację w sprawie: 

- spotkania z przedstawicielem Stajni Chojnów w sprawie budowy drogi gminnej, 

- spotkania z mieszkańcami osiedla Rajska Osada w Kątach w sprawie problemów z 

odprowadzeniem wód 

Burmistrz A. Strzyżewski udzielił odpowiedzi na temat: 

- spotkania z przedstawicielami PKS Grójec w sprawie porozumienia dotyczącego 

transportu publicznego, 

- spotkania z przedstawicielami grupy motocyklowej w sprawie dzierżawy terenu, 

- spotkania z właścicielem działki znajdującej się w sąsiedztwie targowiska w sprawie 

zagospodarowania działki,  

- spotkania z przedstawicielem Stajni Chojnów w sprawie budowy drogi gminnej, 

- spotkania z mieszkańcami osiedla Rajska Osada w Kątach w sprawie problemów z 

odprowadzeniem wód, 

Wiceburmistrz M. Baj udzielił odpowiedzi na temat: 

- wizyty w Starostwie Powiatowym w Piasecznie w sprawie organizacji transportu dla osób 

niepełnosprawnych. 

Radna U. Wroniewicz oraz B. Molak poprosiły o informację: 

- co było tematem przewodnim spotkania z firmą Remondis, odbierającą odpady 

komunalne z terenu gminy. 

Ponadto radna B. Molak poprosiła o przybliżenie informację na temat udziału w 

konferencji dotyczącej rewitalizacji organizowanej przez Ministerstwo Funduszy i Polityki 

Regionalnej. 

Wiceburmistrz M. Baj udzielił odpowiedzi na powyższe pytania. 
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Radna T. Jedral nawiązując do spotkania z mieszkańcami gminy w sprawie obszaru Natura 

2000 oraz ochrony Łąk Soleckich poprosiła burmistrza o przybliżenie tematu. 

Burmistrz A. Strzyżewski omówił przebieg spotkania oraz przedstawił informację w sprawie 

terenu objętego obszarem Natura 2000. Na terenie objętym specjalnym obszarem 

ochronnym Natura 2000 obowiązują cztery miejscowe plany zagospodarowania 

przestrzennego. W dwóch z nich Natura 2000 reguluje zapisy dotyczące zakazu 

zabudowy, natomiast w pozostałych dwóch nie ma żadnego aktu wykonawczego, który 

by precyzował, w jakiej formule teren ten jest chroniony (na powyższych terenach zostały 

wydane decyzje pozwolenia na budowę - stajnia Chojnów oraz budowa domów 

jednorodzinnych). Kluczową informacją, na którą nie ma odpowiedzi jest, czy Regionalny 

Dyrektor Ochrony Środowiska świadomie pominął w planie zadań ochronnych 

wspomniane tereny, czy było to nieświadome działanie. Urząd wystąpił do Starostwa z 

prośbą o informację, czy w prowadzonych postepowaniach administracyjnych dotyczących 

wydania decyzji pozwolenia na budowę wzięto pod uwagę fakt, iż przedmiotowe działki 

znajdują się w granicach obszaru Natura 2000. Burmistrz w dalszej wypowiedzi wspomniał 

o wystosowanym przez starostwo piśmie do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

w celu oceny prawidłowości podjętych przez starostwo działań, wspomniał o zaburzeniu 

stosunków geologicznych poprzez wywiezienie dość dużej ilości torfu z omawianych 

terenów. Przypomniał, iż gmina mogła kilkanaście lat temu podjąć plan zabraniający 

budowy na tych terenach, lecz zauważył, że wiązałoby się to z wypłaceniem dość dużych 

odszkodowań właścicielom terenów. Na zakończenie dodał, że RDOŚ nie wydał zakazu 

zabudowy na tym terenie prawdopodobnie ze względu na fakt, iż gmina dwadzieścia lata 

temu wskazywała ten teren, jako przeznaczony pod zabudowę jednorodzinną.  

Radna T. Jędral (ad vocem) odnosząc się do wypowiedzi burmistrza zapytała, czy istnieje 

możliwość dostępu do decyzji wraz z wyjaśnieniami dot. pozwolenia na budowę na 

omawianym obszarze.  

Zdaniem burmistrza A. Strzyżewskiego jest taka możliwość, następnie poinformował, iż nie 

jest to jedna decyzja dot. pozwolenia na budowę, lecz z informacji, jakie otrzymał od 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego trzy. Poprosił o potwierdzenie Naczelnik 

Wydziału Inwestycji, Remontów i Drogownictwa p. K. Kochańską, czy istnieje możliwość 

pełnego wglądu w każdą z powyższych decyzji. 

Pani K. Kochańska udzieliła odpowiedzi na powyższe. 

Radna T. Jędral (ad vocem) przedstawiła powód, dla którego chciałaby zapoznać się ze 

źródłem wyjaśnienia do decyzji dot. pozwolenia na budowę (czy starosta wydając decyzję 

dot. pozwolenia na budowę uwzględnił zapisy z mpzp). 

Przewodnicząca zapytała burmistrza, czy powyższe jest do sprawdzenia i poprosiła o 

przedstawienie informacji na piśmie. 

Burmistrz A. Strzyżewski stwierdził, iż postara się uzyskać decyzje w całości, następnie 

zapytał, komu ma udostępnić powyższe informacje.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła, aby materiały zostały przesłane do biura 

rady, aby wszyscy radni mogli się z nimi zapoznać. 
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4.1 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków i 

trybu przyznawania zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie oraz ustalenie 

zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w formie pomocy 

rzeczowej, zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz 

celowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych warunków i trybu przyznawania zasiłku celowego na ekonomiczne 

usamodzielnienie oraz ustalenie zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy 

społecznej w formie pomocy rzeczowej, zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie, 

zasiłków okresowych oraz celowych.. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/951/2024 

 

4.2 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu 

ich pobierania. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
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zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/952/2024 

 

4.3 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za udzielenie wsparcia w postaci schronienia w schroniskach dla osób 

bezdomnych i schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi oraz 

mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za udzielenie wsparcia w postaci schronienia w 

schroniskach dla osób bezdomnych i schroniskach dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi oraz mieszkaniach treningowych lub wspomaganych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/953/2024 

 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/954/2024 

 

6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – teren pomiędzy 

ulicami Rybie i Zakalwaria cz. II. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra 

Kalwaria – teren pomiędzy ulicami Rybie i Zakalwaria cz. II. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 
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Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Beata Polaczyńska 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/955/2024 

 

7. Projekt uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego w sprawie Chojnowskiego Parku Krajobrazowego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady. Następnie przewodnicząca przedstawiła powody, 

które miały wpływ, iż powyższa uchwała jest i dla których powinna być procedowana, 

pomimo, że termin wyznaczony przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Mazowieckiego - Departament Polityki Ekologicznej, Geologii i Łowiectwa już minął. 

Radna M. Bolek odnosząc się do powyższego zapytała, dlaczego w takim wypadku nie 

została zwołana sesja nadzwyczajna. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odniosła się do wypowiedzi radnej. 

Pracownik biura rady (wypowiedź poza mikrofonem) odpowiadając na pytanie 

przewodniczącej udzielił odpowiedzi, iż pismo z Departamentu Polityki Ekologicznej, 

Geologii i Łowiectwa do biura rady wpłynęło w dn. 30.01.2024r. 

Radca Prawny E. Kur poinformowała, iż w porządnych latach termin ten był uznawany za 

instrukcyjny i na tej podstawie były podejmowane poprzednie uchwały, natomiast Sejmik 

Wojewódzki interpretuje ten termin, jako zawity. Dodała, że podjęcie dziś uchwały nie 

będzie do końca bezskuteczne, ponieważ później stanowić to będzie podstawę i 

argument do zaskarżenia uchwały, gdyż zostanie ona podjęta bez uwzględnienia 

zarzutów merytorycznych. 

Radny Z. Nadstawny (poza mikrofonem) zapytał, kto tego dopilnuje.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż jest ciągłość władzy i poprosiła 

pracowników wydziału merytorycznego o śledziennie procesu legislacyjnego.  

Radny T. Ura zapytał, czy dziś podjęta uchwała obliguje Sejmik Wojewódzki 

Mazowieckiego do jej uwzględnienia, czy raczej podjęta uchwała traktowana jest jako 

informacja, opinia. 

Radca E. Kur odpowiedziała, że uzgodnienia, co do zasady nie mają charakteru 

wiążącego.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa, stwierdziła, że sejmik może się pochylić do 

wskazanych uwag, lub nie. 

Pani E. Kur poinformował, że może mieć inne zdanie.  
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Wiceprzewodniczący T. Ura stwierdził, że termin jest drugorzędny. 

Radny J. Rącz zapytał, czy aby podjąć dzisiejszą uchwałę należało czekać na odpowiedź z 

sejmiku. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa zaprzeczyła i poinformowała, że podjęto decyzję, 

iż uchwała zostanie podjęta 31 stycznia zgodnie z ustalonym terminem sesji, nie widziała 

potrzeby zwołania sesji nadzwyczajnej właśnie ze względu na różne interpretacje 

terminów, o których mówiła wcześniej mecenas.  

Radny J. Rącz zapytał, czy zmieniły się przepisy prawa, czy tylko interpretacja prawa. 

Pani E. Kur poinformowała, że tak była przyjęta praktyka, że na tą okoliczność nie były 

zwoływane sesje nadzwyczajne, tylko uchwały były podejmowane na sesjach zwoływanych 

zgodnie z planem pracy rady. Odpowiadając na pytanie radnego J. Rącza odpowiedziała, 

że uchwały były przesyłane i uwzględniane. 

 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca przystąpiła do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Radny Zenon Nadstawny (wypowiedź poza mikrofonem) poinformował, iż nie bierze 

udziału w głosowaniu nad powyższym projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia projektu uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie Chojnowskiego Parku Krajobrazowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jacek Gliński, Jan Rokita 

BRAK GŁOSU (1) 

Zenon Nadstawny 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/956/2024 
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8. Rozstrzygnięcie Rady Miejskiej Góry Kalwarii o sposobie rozpatrzenia 

nieuwzględnionych przez burmistrza uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 

wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 

wsi Tomice cz.I. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poinformowała, że Komisja Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Handlu oraz Komisja Rewizyjna za nieuwzględnieniem uwagi, natomiast 

Komisja Zdrowia i Sportu, Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego, 

Komisja Finansów i Rozwoju oraz Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej 

głosowanie podczas sesji  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odczytała treść uwagi 1.1 następnie przystąpiła do 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: uwzględnienia uwagi nr 1.1 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice 

– cz. I w zakresie dopuszczenia w przeznaczeniu podstawowym zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej U/M na dz. ew. nr 83/11 w Tomicach (wg aktualnych danych z EGiB działka 

jest podzielona na: 83/10, 83/12, 83/13). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Teresa Jędral, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka 

PRZECIW (15) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Wojciech Kochański, Jakub Rącz, Jan Rokita 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi 

 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odczytała treść uwagi 1.2 następnie przystąpiła do 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: uwzględnienia uwagi nr 1.2 nieuwzględnionej przez Burmistrza do 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice 

– cz. I w zakresie zmniejszenia odległości linii zabudowy od dz. nr 83/10 w Tomicach. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Teresa Jędral, Urszula Wroniewicz 

PRZECIW (16) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Wojciech Kochański, Jakub Rącz, Jan Rokita 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi 

 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego zasady i tryb udzielania 

dotacji celowych na dofinansowanie z budżetu Gminy Góra Kalwaria przedsięwzięć z 

zakresu ochrony środowiska do wymiany źródeł ciepła w budynkach jednorodzinnych i 

wielorodzinnych na korzystniejsze z punktu widzenia kryterium sprawności energetycznej 

oraz kryterium ekologicznego w ramach działań Gminy Góra Kalwaria skoncentrowanych 

wokół przedsięwzięć na rzecz poprawy jakości powietrza. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady.  

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego 

zasady i tryb udzielania dotacji celowych na dofinansowanie z budżetu Gminy Góra 

Kalwaria przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska do wymiany źródeł ciepła w 

budynkach jednorodzinnych i wielorodzinnych na korzystniejsze z punktu widzenia 

kryterium sprawności energetycznej oraz kryterium ekologicznego w ramach działań 

Gminy Góra Kalwaria skoncentrowanych wokół przedsięwzięć na rzecz poprawy jakości 

powietrza. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 
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Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/957/2024 

 

10. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady.  

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatku 

od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i 

wynagrodzenia za inkaso. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/958/2024 

 

11. Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji informacji o 

kandydatach na ławników. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady.  

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Szymon Krupa 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/959/2024 

 

12. Projekt uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady.  

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przekazania petycji według 

właściwości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/960/2024 

 



Protokół nr 107/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii dn. 31.01.2024r.  21 /31 

13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady.  

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Miejskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/961/2024 

 

14. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Burmistrza 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 

działalność Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 
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Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jan Jarosz, Bożena Molak 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/962/2024 

 

15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jakub Rącz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/963/2024 

 

16. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie komisji rady.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 

rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jakub Rącz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CVII/964/2024 

 

17. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z CV sesji Rady Miejskiej z dnia 29.11.2023 r. oraz 

CVI sesji Rady Miejskiej z dnia 20.12.2023 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że do 

protokół nr 105/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 29.11.2023r. oraz do 

protokołu nr 106/2023 z sesji Rady Miejskiej z dnia 20.12.2023 r. nie wpłynęły wnioski w 

sprawie dokonania poprawek czy uzupełnienie protokołów. 

 

18. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

Głos zabrał p. G. N., który podziękował za podjęcie działań związanych z budową 

ul.Polnej Róży (na komisji ustalono, iż na wstępie zostanie wykonany projekt drogi oraz 

odwodnienie). Ponadto wspomniał o uszkodzonej melioracji, która została uszkodzona 

podczas budowy kanalizacji  

Przewodniczący Gminnej Spółki Wodnej p. Z. Kongiel przedstawił problemy melioracyjne 

występujące na ul. Polnej Róży w Kątach, przy osiedlu „Rajska Osada” w Katach (ul. 

Zaciszna i ul. Księżycowa), ul. Wiśniowej w Łubnej (gdzie zdaniem mówcy winnym za tą 

sytuację jest ZGK). Zauważył, że wiele problemów powstało w wyniku uszkodzenia 

drenażu podczas doprowadzania mediów (woda, kanalizacja i gaz.) Zdaniem p. Z. Kongla 

koszt naprawy odwodnienia na ul. Polnej Róży w Kątach powinien wynieść ok 10 tys. zł. 

Pomimo przystąpienia mieszkańców do spółki, bez udziału finansowego gminy nie uda się 

rozwiązać problemu. Mówca zaapelował do władz gminy, aby przy wydawaniu warunków 

informować, że jeżeli jest robiony projekt zabudowy czy budowy, kanalizacji, wody itp. 

należałoby zasięgnąć opinii spółki, albo zapoznać się z planami urządzeń melioracji 

wodnych. Na koniec zadeklarował, że jeżeli gmina wspomoże mieszkańców ul. Polnej 

Róży, to również udzieli pomocy finansowej i w zakresie wykonania, aby odwodnić ten 

teren.  

Przewodnicząca A. Fedynicz - Komosa zapytała, jaką kwotę należy dołożyć.  
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Odpowiadając na pytanie przewodniczącej p. Z. Kongiel poinformował, iż ok 5 000 zł. na 

odwodnienie ul. Polnej Róży. W dalszej wypowiedzi powrócił do ul. Wiśniowej w Łubnej 

stwierdzając, że sprawa jest poważna i naprawy powinien dokonać wykonawca kanalizacji 

na tym terenie. Dodał, że to jest teren gminy, a za stan urządzeń na działce odpowiada 

jego właściciel. 

Zdaniem radnego A. Posiewki należy zorganizować spotkanie radnych z burmistrzem i 

jako rada zastanowić się bardzo głęboko nad tym tematem, gdyż nie tylko wymienione 

miejscowości są nagminne niszczone przez zakładanie wody i kanalizacji i to należy 

przerwać. Należy się kompleksowo zastanowić, aby takie duże awarie jak najszybciej 

usunąć.  

Głos zabrała p. D. M. mieszkanka Baniochy, która w imieniu mieszkańców wyraziła 

sprzeciw wobec budowy domów mieszkalnych na łąkach Soleckich. Zwróciła uwagę na 

walory naturalne omawianego terenu oraz przedstawiła zagrożenia, jakie może 

spowodować w tym miejscu budowa domów.  

Pan M. Ś. w swojej wypowiedzi stwierdził, że podjęta uchwała nr 89/IX/2003 Rady Miejskiej 

w Górze Kalwarii z dnia 29 maja 2003r zatwierdzająca plan zagospodarowania 

przestrzennego została uchwalona niezgodnie z obowiązującym wtedy studium, jest 

niezgodna z obowiązującymi aktami prawnymi szczególnie z rozporządzeniem nr 171 

Wojewody Mazowieckiego w sprawie utworzenia Chojnowskiego Parku Krajobrazowego 

(na tym terenie zakazuje się wszelkiej budowy). W dalszej wypowiedzi odczytał pismo 

mieszkańców skierowane do starosty dotyczące sprzeciwu mieszkańców odnośnie budowy 

domów jednorodzinnych na tych terach.  

Przewodniczący Gminnej Spółki Wodnej p. Z. Kongiel sprostował swoją wypowiedź, co do 

potrzebnych środków na naprawę awarii, gdyż podając kwotę 5 000 zł. miał na myśli tylko 

koszty związane z wykonaniem usługi, natomiast nie wziął pod uwagę materiałów, które 

zdaniem mówcy będą kosztowały około 20 000 zł.  

Reasumując przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa stwierdziła, że należy na ten cel 

przeznaczyć kwotę w wysokości 25-30 tys. zł. Dodała, że gmina na ten rok przyznała 

dofinansowanie dla spółki wodnej.  

Przewodniczący Gminnej Spółki Wodnej p. Z. Kongiel podziękował za przyznane środki 

stwierdzając, że są one przeznaczone na pomoc mieszkańcom wszystkich 19 miejscowości. 

Zauważył, że gmina chcąc, aby spółka zrealizowała konkretne zadanie powinna je określić 

przy przekazywaniu dofinansowania. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa zaprosiła przedmówcę na Komisję Prezydialną na 

dzień 12.02.2024r. na godz. 14:30 na którym powrócą do omawianego tematu. 

Pan M. Ś. poinformował, iż pismo zostanie złożone do rady i burmistrza. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odniosła się do wypowiedzi przedmówcy.  

Pan M. Ś. poprosił o pomoc w uzyskaniu dokumentów, o których wspominał.  
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Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa stwierdziła, że radna T. Jędral na pewno będzie 

śledziła rozwój sytuacji. 

Burmistrz A. Strzyżewski odnosząc się do wypowiedzi p. M. Ś.a poprosił p.A.Kochańską 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego, aby ustosunkowała się do poruszonych 

przez mieszkańca kwestii.  

Pani A. Kochańska poinformowała, że uchwała o podjęciu planu miejscowego została 

podjęta pod rządami ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym z 1994 r. i ustawa ta nie 

przewidywała w tamtym czasie konieczności zgodności ze studium. Natomiast w 2003r. 

dokonała się zmiana w zakresie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, 

w której jest wskazanie, że plan miejscowy uchwala rada gminy po stwierdzeniu jego 

zgodności z ustaleniami studium. Zawsze podjęta uchwała w sprawie planu miejscowego 

jest przedstawiana wojewodzie do oceny zgodności z przepisami prawa, więc jeżeli była 

by niezgodna z przepisami prawa to wojewoda musiałby taką uchwałę unieważnić 

rozstrzygnięciem nadzorczym, a z tego, co wiadomo mówczyni to tak się nie stało. W 

dalszej wypowiedzi odniosła się do pozwolenia na budowę, przeprowadzenia badań 

podłoża gruntowego, pisma wystosowanego przez starostwo do Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska.  

Pan M. Ś. poinformował, że uchwałę nr 89/IX/2023 Rady Miejskiej z dnia 29 maja 2003 r. 

zaskarżył do Wojewody, natomiast ze względów formalnych skarga została odrzucona. 

Zauważył, że skargi mieszkańców pojawiają się cyklicznie w zależności od tego czy dany 

rok jest mokry czy suchy. Jego zdaniem, jeżeli dalej będzie postępował proces budowy to 

mieszkańcy będą zgłaszać się do gminy z pretensjami, że tak został uchwalony miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego.  

Mieszkanka p. G. D. wyraziła swoje zdanie, co do wcześniej omawianego tematu 

związanego z obszarem Natura 2000, a następnie odniosła się do głosowania w pkt. 14 

dotyczącym projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność 

Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwarii, jedocześnie zastanawiając się, czy radni zapoznali 

się z uzasadnieniem do wspomnianego projektu uchwały. Mówczyni nawiązując do 

zapisów zawartych w uzasadnieniu do projektu uchwały poprosiła o przyjęcie jako 

dowodów w sprawie, wszystkich jej wyjaśnień składanych na sesjach rady zarówno w 

2021r., 2022r. jak i 2023r. (od marca). W dalszej wypowiedzi zapytała burmistrza czy są 

nowe informacje w sprawie jej psów oraz czy są podjęte jakiekolwiek działania zmierzające 

do ochrony zwierząt w schronisku. Wspomniała o umożliwieniu jej spotkań z psami oraz o 

wniosku dotyczącym zwrotu czterech najsłabszych psów (na który otrzymała negatywną 

odpowiedź ze względu na brak podstawy prawnej). Mieszkanka poinformował, że posiada 

opinie prawną kilku prawników z Wydziału Prawnego Uniwersytetu Warszawskiego, którzy 

twierdzą, że psy po uchyleniu decyzji powinny wrócić do ich właściciela i zdaniem 

mówczyni nie ma podstawy prawnej do przetrzymywania zwierząt w schronisku. 

Mieszkanka kontaktowała się z właścicielką schroniska, która stwierdziła, że rozważy 

możliwość spotkania mieszkanki z psami, natomiast wnioski radnych z poprzedniej sesji w 

tej sprawie nie zostały uwzględnione i burmistrz nic w tym zakresie nie zrobił. Pani G. D. 
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na koniec odczytała swoje stanowisko, w którym wzywa burmistrzów do zaprzestania 

naruszenia prawa w postępowaniu w sprawa zaboru 48 psów.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa przerwała wypowiedź mieszkance i poprosiła 

obsługę techniczną o wyłączenie mikrofonu, gdyż mieszkance minął czas wypowiedzi oraz 

formułowa publicznie oskarżenia, które mogłyby być oszczerstwami. Przewodnicząca 

stwierdziła, że jeżeli mieszkanka uznaje, że zostało popełnione przestępstwo to są do tego 

odpowiednie organa, którym należy to zgłosić. Następnie poprosiła burmistrza o 

udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Burmistrz M. Baj nie zgodził się z wypowiedzią, jakoby burmistrzowie oraz Wydział 

Ekologii i Gospodarki Odpadami ignorował p. G. D., gdyż wielokrotnie odbywały się 

spotkania z mieszkanką. Co do próby spotkania mieszkanki z psami w schronisku to 

burmistrz nigdy tego kontaktu nie utrudniał wręcz przeciwnie podejmował działania 

mające na celu umożliwienie tego kontaktu, natomiast nie ma takich uprawnień, aby 

zmusić właścicielkę schroniska, ażeby wpuściła właścicielkę psów na teren schroniska. 

Jeżeli mieszkanka uważa, że schronisko ma obowiązek umożliwienia kontaktu to powinna 

się zgłosić do odpowiednich organów państwa, które to wyegzekwują. Następnie 

burmistrz poinformował, na jakim obecnie etapie jest prowadzone postępowanie 

administracyjne w tej sprawie. 

Radny J. Rokita zapytała, czy wspomniana przez mieszkankę opinia prawnika z 

Uniwersytetu Warszawskiego, który stwierdził, że psy powinny trafić do właścicielki 

wpłynęła do urzędu miasta.  

Burmistrz M. Baj stwierdził, że nie wie, jaką opinię miała na myśli mieszkanka, jeżeli 

sprecyzuje, o kogo opinię chodzi to postara się udzielić odpowiedzi na piśmie. 

Radna A. Fedynicz- Komosa zapytała czy radny J. Rokita jest w stanie doprecyzować, o 

jaką opinię chodzi. 

Radny J. Rokita odniósł się do powyższego stwierdzając, że nie jest w stanie 

doprecyzować, o jaką opinię chodzi, gdyż mieszkanka wspomniała o opinii prawnika z 

Uniwersytetu Warszawskiego bez podania imienia i nazwiska i to p. G.D. mogłaby udzielić 

informacji w tej sprawie. 

Pani G. D. udzieliła informacji na temat opinii Wydziału Prawnego Uniwersytetu 

Warszawskiego, o której wspomniał radny J. Rokita.  

A. Fedynicz – Komosa Przewodnicząca Rady odniosła się do wypowiedzi burmistrza, 

stwierdzając, że rozumie, iż burmistrz zasięgnie wiedzy na temat wspomnianej opinii. 

 

b) pytania radnych i odpowiedzi, 

Radny A. Posiewka zapytała, czy powołana komisja, której przewodniczącym był sekretarz 

gminy w sprawie przedszkola zakończyła swoją pracę i jakie są wnioski, następnie zapytał 

czy może prosić o informację, zestawienie, na jaką kwotę kluby sportowe złożyły wnioski, a 

jaka kwota została im przyznana. 
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Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, iż przekaże nieobecnemu teraz sekretarzowi, aby 

na pytanie dotyczące prac komisji udzielił radnemu odpowiedzi. Odnosząc się do 

drugiego pytania poinformował, że odpowiedzi na nie będzie mógł udzielić na następnej 

sesji, gdyż do dnia dzisiejszego organizacje pozarządowe mogą składać oferty na 

wsparcie realizacji zadań publicznych.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa nawiązując do wypowiedzi burmistrza w sprawie 

organizacji transportu dla osób niepełnosprawnych poprosiła o informację czy na 

następną sesji radni otrzymają projekt uchwały w tym zakresie i czego będzie dotyczył.  

Burmistrz M. Baj poinformował, że radnym zostanie przedstawiony projekt uchwały w 

zakresie przystąpienia do tego programu oraz zostaną wprowadzone zmiany w budżetu 

uwzględniające takie zadanie.  

Radna T. Jedral w związku ze zgłoszeniami mieszkańców oraz radnej do burmistrza 

zapytała, co zostało zrobione i jakie gmina podejmie działania w zakresie ograniczenia 

ruchu drogowego na ul. Szkolnej, ul. Skrajnej, po której poruszają się samochody 

ciężarowe w związku z rozpoczętą budową na łąkach Sołeckich. Podziękowała za 

zbudowane zjazdów przy ul. Puławskiej na Osiedle Marki Grójeckie, następnie poprosiła o 

informację, na jaki obecnie etapie jest sprawa związana z budową zjazdu przy 

ul.Puławskiej 13, oraz poprosiła o rozwiązanie problemu związanego z drogą prowadzącą 

do centrum Baniochy.  

Burmistrz M. Baj poinformował, że urząd będzie się starał w pierwszej połowie roku 

wybudować zjazd do budynku komunalnego przy ul. Puławskiej 13, co do drogi tzw. 

serwisowej prowadzącej do centrum Baniochy to burmistrz obiecał równanie tej drogi, 

potwierdził, że gmina podpisała porozumienie z GDDKiA na utrzymanie dróg serwisowych 

i za obecny ich stan odpowiada gmina, która będzie starała się utrzymywać je w 

należytym stanie. Natomiast odnosząc się do ruchu samochodów ciężarowych na 

ul.Szkolnej to burmistrz poprosi o kontakt pracownika merytorycznego z radną w celu 

ustalenia dalszych działań, konstytuując dodał, że nie do końca jest przekonany czy 

postawienie tam znaku ograniczającego tonaż jest dobrym rozwiązaniem. 

Radna T. Jedral poinformował, że miała kontakt z pracownikiem urzędu, który zobowiązał 

się, że zrobi wizję lokalną i nie powrócił z informacją zwrotną.  

Radny W. Kochański zapytała, czy burmistrz kontaktował się ze starostwem w sprawie 

ul.Budowlanych (zastoisko wody przy przepompowni oraz przy skrzyżowaniu 

ul.Zakalwaria, ul. Kalwaryjska i ul. Budowlanych, dziurach w nawierzchni oraz braku 

sprzątania tej ulicy). 

Burmistrz M. Baj poinformował, iż pod koniec roku zostało wystosowane pismo do 

starostwa z informacją o zgłaszanych brakach i mankamentach, niestety pozostało bez 

reakcji. Odnosząc się do ubytków w nawierzchni to poprosił o zgłaszanie ich za pomocą 

portalu, a najlepiej bezpośrednio do starostwa.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła o informację o stan prac związanych z 

budową parkingu przy ul. Wyszyńskiego. 
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Burmistrz M. Baj poinformował, iż umowa z Województwem Mazowieckim jest już 

podpisana, w tym tygodniu odbędzie się spotkanie z projektantem, który przygotuje 

koncepcję i zostanie ona uzgodniona z zarządcą drogi Mazowieckim Zarządem Dróg 

Wojewódzkich. Kiedy będzie znany kosztorys to zostanie zaproponowane wprowadzenie 

tego zadania do budżetu. W ramach tego opracowania konieczne będzie uzgodnienie 

przebiegu ciągu pieszo rowerowego, jaki jest planowany na tym terenie.  

Radny Z. Nadstawny zapytał, czy jest jakaś informacja, że remont drogi powiatowej 

Marinki – Sobików będzie realizowany w tym roku, na jakim etapie i kiedy będzie realizacja 

inwestycji dotycząca remontu ul. Brzozowej w Krzakach Czaplinkowskiej, na którą jest już 

wydane pozwolenie i która miała być wykonana w zeszłym roku. Zapytał o uzgodnienia z 

PKP w sprawie budowy zajezdni autobusowej i parkingu w systemie „parkuj i jedź”, zwrócił 

uwagę na brak przejścia na stację PKP ze względu na zalegające tam kałuże, oracz czy na 

terenach wiejskich jest harmonogram oczyszczania śmieci z koszy znajdujących się wzdłuż 

ulic gminnych. Odnośnie informacji burmistrza M. Baja dotyczących zgłaszania swoich 

uwag za pomocą portalu to radny wspomniał, że wielokrotnie zgłaszał swoje uwagi 

zarówno ustnie jak i pisemnie i nie otrzymywał żadnej odpowiedzi. 

Burmistrz A. Strzyżewski odnosząc się do pytania dotyczącego drogi powiatowej Marianki 

– Sobików poinformował, że starosta będzie w najbliższych tygodniach ogłaszał przetarg 

na masę i to jest podstawa do tego, żeby można było rozpocząć inwestycję. Nie jest 

znany termin, kiedy dokładnie dana inwestycja może się rozpocząć. Burmistrz 

poinformował, iż uzyskała informację od starosty, że przy realizacji inwestycji zostaną ujęte 

wyasfaltowane pobocza, które zapewnią poprawę bezpieczeństwo użytkowników. Na 

ul.Brzozową w Krzakach Czaplinkowskich oraz ul. Słoneczną w Czaplinku do Urzędu 

Marszałkowskiego został złożony wniosek na dofinansowanie, o rozstrzygnięciu, którego 

przyjdzie informacja do końca pierwszego kwartału. Następnie odniósł się do 

harmonogramu na wywóz odpadów oraz wymiany kosza.  

Zastępca burmistrza M. Baj udzielił odpowiedzi informując, iż rozmowy i ustalenia z PKP 

odnośnie lokalizacji parkuj i jedź trwają, natomiast są bardzo trudne, ze względu na fakt, iż 

w chwili obecnej trwają pracę na projektem przebudowy linii Łuków - Skierniewice i na tym 

etapie ciężko jest uzgodnić lokalizacji parkingu. W związku z tym możliwe jest, że trzeba 

będzie wziąć pod uwagę inne rozwiązania. 

Radna M. Bolek zapytała, na jakim etapie jest projekt Horaizon realizowany na basenie 

oraz poprosiła o informację, czy przyznane przez gminę środki finansowe na 

modernizację oczyszczalni ścieków w Moczydłowie są wystarczające, aby zakończyć 

powyższą inwestycję i ile w sumie wszystkich środków zostało przekazanych na ten cel.  

Burmistrz A. Sytrzyżewski udzielił odpowiedzi informując, że realizacja zadania 

dotyczącego modernizacji oczyszczalni przebiega zgodnie z harmonogramem, dotacja 

przyznana na ten projekt została wykorzystana w całości, zaawansowanie prac na 

oczyszczalni wynoszą ok.79%, a cały projekt jest na poziomie 86% zaawansowania, termin 

zakończenia inwestycji to kwiecień br. Spółka pozyskała 1 mln dofinansowania z 
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przeznaczeniem na ten projekt. W chwili obecnej nie przewiduje się, aby wykonawca 

miałby wystąpić z wnioskiem o dodatkowe środki, które gmina musiała by przekazać. 

Skarbnik gminy E. Sobiepanek odnosząc się do pytania związanego z projektem Horaizon 

poinformował, że obecnie jest opracowywana dokumentacja budowlana i do końca lutego 

będzie ogłoszony przetarg, natomiast odnosząc się do pytania dotyczącego przekazanych 

środków przez gminę na modernizację oczyszczalni ścieków poinformowała, że dokładnej 

kwoty nie pamięta, ale zgodnie z ustaleniami w zeszłym roku przelano kwotę ponad 11 

mln. zł.  

Na pytanie radnego Z. Nadstawnego (ad vocem) odpowiedzi w sprawie poprawy terenu 

umożliwiającego dojście do peronu udzielił Zastępca Burmistrza M. Baj. 

Radny W. Kochańki poprosił o informację, na jakim etapie jest sprawa ul. Walewickiej, czy 

będzie dokończona ta inwestycja oraz na jaki etapie jest planowanie targowiska i czy radni 

zostaną zaproszeni na zapoznanie się z koncepcją.  

Zastępca burmistrza M.Baj poinformował, iż projekt wraz z pozwoleniem na budowę 

(ZRID) dotyczący realizacji inwestycji na ul. Walewickiej będzie gotowy do końca kwietnia, 

środki na ten cel są zabezpieczone w budżecie, wiec w drugiej połowie roku zadanie 

może być wykonane. 

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że nowy wykonawca bazował na wcześniej 

ustalonej koncepcji i burmistrz nie widzi potrzeby ponownego przedstawiania koncepcji 

radnym. Poprosił p. K. Kochańską Naczelnik Wydziału Inwestycji, Remontów i 

Drogownictwa o przesłanie koncepcji targowiska.  

Pani K. Kochańska Naczelnik Wydziału Inwestycji, Remontów i Drogownictwa 

poinformowała, iż jedynym problemem, aby wystąpić z wnioskiem o pozwolenie na 

budowę jest kolizja energetyczna. Może się okazać, że w pierwszej kolejności projektanci 

wystąpią z wnioskiem o pozwolenie na budowę na pawilony, bo tam nie ma żadnych 

kolizji, a targowisko będzie musiało czekać na uzgodnienie dokumentacji przez PGE.  

Głos ad vocem zabrał radny W. Kochański stwierdzając, iż nie pamięta, aby w omawianej 

koncepcji była mowa o budowie pawilonów po prawej stronie jadąc od ul. Kalwaryjskiej w 

stronę ul. Polnej. 

Wyjaśnień na powyższe udzielił Burmistrz A. Strzyżewski. 

Radny J. Jarosz poprosił o informację, kiedy zostanie poprawiona nawierzchnia drogi 

prowadzącej do osiedla Linin.  

Zastępca Burmistrza M. Baj poinformował, że jak tylko poprawią się warunki pogodowe i 

będą otwarte otaczarnie to drogę tą w pierwszej kolejności gmina będzie chciała 

wyremontować. Wspomniał, że tak jak radni wiedzą, bo było to omawiane na poprzednich 

sesjach problemem nie jest brak chęci, pieniędzy czy zaangażowania tylko inne 

zagadnienie, dlatego też urząd musiał najpierw podjąć działania o charakterze prawnym, 

aby móc remont tej drogi przeprowadzić.  
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Radny Z. Adamczyk poprosił o informację w sprawie budowy drogi Czaplin – Buczynów, 

programu „Rozświetlamy Polskę” i zapytał, kiedy urząd planuje w tym roku realizować 

wymianę lamp na ledowe z funduszy sołeckich.  

W sprawie budowy drogi Buczynów – Czaplin odpowiedzi udzielił burmistrz M. Baj 

przedstawiając plan działań związany z budową wspomnianej drogi. Zmiana przepisów 

dotycząca planowania przestrzennego zmusiła gminę na podzielenie tej inwestycji na dwie 

części. Pierwsza część dotyczyła będzie drogi od OSP Czaplin w kierunku Buczynowa, a 

druga część od OSP Czaplin w kierunku drogi krajowej nr 50, gdzie występuje 3 klasa 

ziemi, która nie może być odrolniona na podstawie warunków zabudowy w związku z tym 

projektant nie będzie mógł uzyskać pozwolenia na budowę. Prace nad pierwszą częścią 

będą dalej procedowane (z pozwoleniem na budowę oraz zgodami mieszkańców), 

natomiast druga część będzie projektowana za pomocą ZRID.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, iż z programu „Rozświetlamy Polskę” nie udało się 

gminie pozyskać dofinansowania w tej edycji. Cała dokumentacja jest gotowa, więc gmina 

jest przygotowana na złożenie projektu.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji, Remontów i Drogownictwa p. K. Kochańska odpowiadając 

na pytanie dotyczące wymiany oświetlenia na ledowe poinformowała, że to zadanie 

zostanie wykonane jak najszybciej się da.  

Kontynuując dyskusję w sprawie wymiany oświetlenia głos zabrał radny Z. Adamczyk (ad 

vocem) oraz Burmistrz A. Strzyżewski. 

Radna B. Molak zapytała, jakie są szanse w tym roku na rozwiązanie problemu 

mieszkańców Ługówki związanego z brakiem drogi. 

Zastępca Burmistrza M. Baj poinformował, iż projektant złożył już niezbędne dokumenty 

w starostwie w celu uzyskania ZRID, co w konsekwencji umożliwi mieszkańcom uzyskać 

pozwolenia na budowę, bo działki zyskają dostęp do drogi publicznej. Dodał, że jak tylko 

zostanie wydany ZRID to urząd będzie się starał jak najszybciej położyć tam asfalt.  

 

c) wolne wnioski, 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

d) informacje. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła radnego J. Rokitę o odbiór z biura rady 

korespondencji, która do niego wpłynęła (radny niestety nie obecny na sali). Następnie 

przekazała informację o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za dwa miesiące br. 

do biura rady w dniu 29.02.2024r., a za rok poprzedni oświadczeń majątkowych do 

30.04.2024r. Przewodnicząca przedstawiła harmonogram sesji obowiązujący do 

30.04.2024r. oraz zaprosiła w imieniu zespołu ludowego „Urzeczeni” na 11.02.2024r. godz. 

1500 na popołudnie z Urzeczeni i nie tylko, dochód z kiermaszu zostanie w całości 

przekazany na zespół Urzeczeni. 

http://www.tonz-czersk.pl/?p=352
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Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, iż spotkanie ze spółką PSG będzie możliwe do 

zaplanowania po 18 lutego 2024r., o dokładnym terminie zostaną poinformowani sołtysi, 

radni i wszyscy zainteresowani. Burmistrz podziękował wszystkim biorącym udział w finale 

Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy. Następnie zwrócił się do radnych z prośbą o 

przedstawienie informacji, zajęcia stanowiska dotyczącego planu Polnej. 

Radny W. Kochański odpowiedział, iż komisja w sprawie planu spotyka się w poniedziałek 

o godz. 1500.  

Wypowiedź poza mikrofonem.  

Burmistrz odpowiedział, iż nie jest członkiem zespołu, lecz służy posiadanymi materiałami 

i informacjami.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odniosła się do powyższego, po czym wyraziła 

swoje ubolewanie z powodu braku sztandaru gminy na pogrzebie radnego Śp. L.Jakubika.  

 

19. Zamknięcie CVII sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząca o godz. 1745 zamknęła CVII sesję 

Rady Miejskiej. 

 

 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

  Aleksandra Fedynicz-Komosa 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała: 

Anna Witek 


